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Zalažem se za zabranu svih kontakata – ne odgovaram na politička pitanja 

U periodu kada se nalazimo u maksimumu epidemije koronavirusa u Srbiji, nema govora o ukidanju 

mera, izjavio je epidemiolog Predrag Kon 

Epidemiolog Predrag Kon je izjavio da se zalaže za potpunu zabranu svih kontakata, to jest da dve osobe 

kada se nađu moraju da budu razdvojene najmanje dva metra, kao i da ne odgovara na politička pitanja 

novinara, već samo na stručna. 

On je tako odgovorio na pitanje novinara N1 da li od njegovih saveta odudara ponašanje predsednika 

Srbije Aleksandra Vučića, pošto je u Novom Pazaru okupio oko sebe veći broj ljudi prilikom primopredaje 

pomoći i najavio kasnije da će obilaziti gradove u Srbiji. 

„To vi procenite, ali to je očigledno političko pitanje i neću da učestvujem u takvim odgovorima”, rekao 

je Kon, prenosi Tanjug. 

Kaže da je svestan da je potpunu zabranu kretanja teško sprovesti, ali da je potpuno jasno da je to 

stručni zahtev. 

„Pokušavam da ljudima stvorim da podsvesno razmišljaju o tome”, dodao je Kon. 

Zamenica direktora Instituta Batut Darija Kisić Tepavčević je rekla da se pod socijalnim distanciranjem 

misli na fizičku udaljenost na bezbednoj razdaljini, koja neće omogućiti da virus pređe na osetljivu 

osobu. 

„Ovde nas ima oko 30, svi se nalazimo na bezbednoj razdaljini, većina ima masku odnosno svi prisutni. 

Takva vrsta okupljanja je nešto gde je maksimalno smanjen rizik za prenošenje infekcije”. 

Ona je, takođe, rekla da neće odgovarati na „takvu vrstu pitanja”, već samo na stručna. 



 
 

Ima razloga za optimizam, ali ne popuštanja, naprotiv 

Epidemiolog Predrag Kon izjavio je danas da ima razloga za optimizam, ali da nikako ne sme doći do 

popuštanja u borbi protiv virusa korona, jer bi u tom slučaju sve što je do sada urađeno bilo bezvredno. 

„Imamo razloga za optimizam, ali kažem da sam umereni optimista, jer ako kažem da sam izraziti 

optimista, onda ćemo svi da popustimo. A, nije vreme za popuštanje. Potpuno je obrnuto. Ako se 

opustimo, može sve da padne što smo do sada uradili”, rekao je Kon na pres konferenciji. 

Kako je rekao, sve više vidi kako blješti svetlo na kraju tunela, ali čeka šestu nedelju, kako bi se videli 

rezultati. 

„Da vidim da li pada broj ili se održava. Iskreno, iznenadio bi me porast, ali nije nemoguće. To opadanje 

treba još sa našim ponašanjem da obezbedimo, da taj virus slabi sve više, a posle ćemo da tražimo način 

kako da podignemo kolektivni imunitet, dok čekamo vakcinu. A, dok ona dođe, da bude sve manje 

žrtava”, rekao je Kon. 

Nema govora da se sada ukidaju mere 

U periodu kada se nalazimo u maksimumu epidemije koronavirusa u Srbiji, nema govora o ukidanju 

mera, izjavio je epidemiolog Predrag Kon. Maksimum će trajati još osam do 10 dana. Kon je poručio da 

je, prema njegovom mišljenju, potrebna apsolutna zabrana kontakata, a ne samo zabrana kretanja. 

„Ovo što se planira sada od petka je potpuno u skladu sa tim, s tim što je to zabrana kretanja koja 

uslovljava i zabranu kontakata. Ako mene pita neko, ja sam za potpunu zabranu kontakata, ali pošto to 

ne može da se sprovede, jer bi bi to značilo da ne možete zajedno dvoje ljudi na ulici, osim ako su na dva 

metra rastojanja. Po meni, to nema veze sa samim kretanjem, ali ako idu zajedno u nekom autobusu, 

jednostavno ne mogu tako da idu. Moja ideja je mnogo ozbiljnija, nego zabrana kretanja”. 

Kon je rekao da je krizni štab podržao policijski čas od petka do ponedeljka, prenosi Tanjug. 

Da nije uvedeno vanredno stanje imali bi velike probleme 

Da nije uvedeno vanredno stanje sada bismo imali ogromne probleme, izjavio je danas epidemiolog 

Predrag Kon. On je rekao da ne može da kaže dokle će trajati mere i zabrane, pošto to zavisi od brojeva o 

zaraženima i preminulim od koronavirusa i da će se tek videti sada brojevi zbog kontakata prethodnog 

vikenda, pošto inkubacija traje u proseku sedam dana. 

„Imamo ogroman broj novotestiranih sa blagim simptomima, u Beograud smo juče imali 205 testiranih u 

kovid ambulantama pošto do juče broj testiranih u njima nije bio trocifren”. Kon kaže da će maksimum 

epidemije u Srbiji trajati najviše još dve nedelje odnosno da mora da prođe šesta nedelja, koju moramo 

da prođemo i da će se onda videti. 

„Najvažnije je bilo na samom početku, kada smo došli sa predlogom za progalšenje epdiemije od 

posebnog značaja, a dobili i više od toga i da nije uvedeno vanrendo stanje bili bi u velikim probmeima, 

pošto ne bi mogli mnoge stvari da uradimo, na primer, preraspodelu kadra”, ističe Kon. 



 
 

Dodaje da se sve mere svode na kraju na smanjenje bliskih kontakata. Zamenica direktora Instituta 

„Batut” Darija Kisić Tepavčević izjavila je da iako su podaci u vezi sa virusom korona obećavajući, naš 

zemlja još nije blizu ukidanja mera. 

„Sad moramo da zapnemo i pokažemo koliko smo složni, jedinstveni i jaki”, rekla je Kisić. Prema njenim 

rečima, mere koje su sprovedene dale su rezultate, a pre svega da su sačuvani životi starijih sugrađana. 

Ističe da bi vraćanje u normalne životne tokove grupa ljudi koje su bile u samoizolaciji mora da bude 

postepeno i da ono bude u uslovima kada jača kolektivni imunitet, a virus slabi, prenosi Tanjug. 

Kisić: Redovna vakcinacija mora biti nastavljena 

Redovna vakcinacija stanovništva mora biti nastavljena, uprkos pojavi koronavirusa kako ne bismo imali 

epidemije drugih bolesti, izjavila je danas zamenik direktora Instituta „Batut” Darija Kisić Tepavčević. 

Odgovarajući na pitanja novinara u Palati Srbija, Kisić je ukazala da se vakcinacija mora obavljati u 

zdravstvenim ustanovama koje nisu Kovid ambulante da bi se smanjio rizik od zaraze, prenosi Tanjug. 

Sedam radnika kompanije „Jura” ima virus korona 

Od 2.800 zaposlenih kompanije „Jura” u Leskovcu sedam osoba je zaraženo virusom korona, dok je njih 

300 u samoizolaciji, izjavila je zamenica direktora Instituta „Batut” Darija Kisić Tepavčević. 

Odgovarajući na pitanja novinara u Palati Srbija, Kisić je rekla da je ta kompanija prihvatila određene 

preporuke da se smanji broja radnika na radnom mestu, kako bi se sprečilo dalje širenje virusa, prenosi 

Tanjug. 

Jedna od mera, kako je dodala, jeste da preko dana u fabrici ne radi više od 330 zaposlenih. 

Kapaciteti KC „Niš” nisu popunjeni 

Kapaciteti KC „Niš” nisu popunjeni, a u prilog tome govore i podaci da je na Klinici za infektivne bolesti 

tog centra 16 pacijenata, u staroj zgradi hirurgije 23, a na Klinici za pulmologiju 33, ukazala je zamenik 

direktora Instituta „Batut” Darija Kisić Tepavčević. 

Ona je tako odgovorila na pitanje novinara da su pojedini pacijenti koji su imali uput za KC „Niš” vraćeni, 

jer im je rečeno da su kapaciteti u tom centru popunjeni. 

„Na osnovu ovih brojeva vidimo da nisu popunjeni svi bolnički kapaciteti”, rekla je Kisić, prenosi Tanjug. 

Ističe da se u ovoj situaciji bolnički kapaciteti brže pune nego prazne, jer lečenje od kovida-19 traje i do 

tri nedelje. 

Krvna plazma sa antitelima izlečenog može da pomogne 



 
 

Zemenica direktora Instituta „Batut” Darija Kisić Tepavčević izjavila je da se započelo sa potrebnim 

procedurama kada je reč o terapiji krvnom plazmom ljudi koji su imali virus i koji su razvili antitela na 

virus. 

„Što se tiče vrednosti seruma osoba koje su prebolevale virus i u svojoj krvi imaju antitela, to je dobro 

poznato i inače se koristi. Ima sve vise istraživanja i rezultata koji govore da to može da ima efekta i mi 

smo započeli sa takvim procedurama”, rekla je Kisić novinarima na pres konferenciji. 

Ona je istakla da u ovom momentu ima više od 200 potencijalnih davalaca, te da se razmišlja u tom 

pravcu. 

Kisić je dodala da je izvesno da, ako se bolest ponovo bude javila u nekom obliku, na jesen, neće još biti 

vakcine, pa je krvna plazma izlečenih jedan od načina borbe. 

Ona je navela da je davanje seruma sa antitelima kod nekih drugih bolesti ili smanjilo verovatnoću da se 

bolest dobije ili su kliničke slike bile blaže. 

„Rezultati nekih istraživanja pokazuju da u početnoj fazi obolevanja, dok pacijent još nije stvorio svoja 

antitela, to itekako ima efekta. Intenzivno radimo na tome, a kako se povećava broj potencijalnih 

davalaca i mogućnosti će biti sve veće”, rekla je Kisić Tepavčević, prenosi Tanjug. 

 

 

Kisić Tepavčevićeva za RTS: Pokušavamo da nadmudrimo virus i budemo par koraka ispred 

Zamenica direktora Instituta "Batut" Darija Kisić Tepavčević kaže za RTS da epidemija ne može da traje 

večno i da se vidi kraj kroz nekoliko nedelja, ali dodaje da, međutim, uvek postoji ono "ali", jer situacija 

može brzo da se promeni. 



 
 

Darija Kisić Tepavčević je, gostujući u Beogradskoj hronici, rekla da pre mesec dana niko ne bi verovao 

ako bi se reklo da se ne gleda kao loš podatak da u jednom danu Srbija ima više od 200 zaraženih 

koronavirusom. 

"Imajući u vidu šta se dešava u Evropi i da se tokom pete i šeste nedelje povećava broj, uspeli smo da to 

držimo na jednom platou za koji se nadamo da je vrh ove krive", istakla je zamenica direktora "Batuta". 

Napominje, ipak, da situacija može da se promeni brzo. 

"Vidimo kraj koji se broji u nekim nedeljima, ali... Uvek ima 'ali'. Mi pokušavamo da nadmudrimo virus, 

ali on bi iskoristio bilo kakvo opuštanje i našao put do neke osetljive osobe", istakla je Darija Kisić 

Tepavčević. 

Zabrana kretanja tokom vikenda nije kazna  

Navela je da ima smisla svaka mera koja će smanjiti mogućnost bliskog kontakta rezervoara zaraze sa 

osetljivom osobom. 

"Zabranom kretanja tokom vikenda sprečićemo okupljanje na mestima van kuće. Zadatak svih nas je da 

primenimo ta pravila i da ljudi budu donosioci odluka i pravila u svojoj kući, da se virus ne produži na 

najbliže", istakla je zamenica direktora Instituta "Batut". 

Naglasila je da niko ne treba da razmatra tu meru kao kaznu nego kao nešto što će, ističe, spasiti život. 

"Dosadašnji brojevi pokazuju da znamo šta radimo i da smo odgovorna populacija generalno, veliki broj 

građana se ponaša savesno, onaj mali broj koji je širio zarazu radio je to iz neznanja", ukazala je Kisić 

Tepavčevićeva dodajući da za sada ne može da kaže da li će ta zabrana kretanja trajati duže od 

predstojećeg vikenda. 

Moramo da budemo spremni  

Zamenica direktora "Batuta" navodi da epidemiolozi i sistem uvek pokušavaju da budu spremni i par 

koraka ispred virusa. 

Glavni problem je, kako kaže, što je vreme boravka u bolnici prilično dugo – oko tri nedelje. 

"Nemamo tu jednaku dinamiku otpuštanja i prijema, stalno nalazimo nove kapacitete. Broj pacijanata na 

respiratorima je preko 100, to su ljudi kojima je život ugrožen. Ako se ukaže potreba da moramo da 

imamo nove kapacitete, to ne može od danas do sutra, moramo da budemo spremni. Privremene 

bolnice u našim gradovima, gde su pacijenti sa najlaškim formama bolesti ili čekaju negativne rezultate 

za otpust, rasterećuju kapacitete za one pacijente sa težim oblicima bolesti", zaključila je Darija Kisić 

Tepavčević. 

 

 



 
 

 

 

Montažne laboratorije za testiranje stižu u Niš i Beograd 

Montažne laboratorije za testiranje na Kovid-19, donacije kineskih kompanija, dobiće Niš i Beograd, a 

ugovor o tome biće potpisan sutra, najavio je ministar poljoprivrede Branislav Nedimović. U Nišu će se 

raditi hiljadu, a u Beogradu dve hiljade testova dnevno. 

U laboratorijama Veterinarskog i Instituta za javno zdravlje u Nišu dnevno može da se uradi blizu 400 

testova. Montažne laboratorije u Nišu i Beogradu znatno će povećati kapacitete. 

"Sutra će biti zaključen ugovor o donaciji između kineskih prijatelja i Srbije, jedna od laboratorija novih 

koja će da se implementira biće ovde u Nišu, pored one u Kliničkom centru Srbije. Pripreme za njeno 

funkcionisanje su u toku", kaže ministar poljoprivrede Branislav Nedimović.  

Uzorci u Niš pristižu iz zdravstvenih ustanova okolnih gradova. 

"Poslednjih par dana imamo malo veći priliv uzoraka, pokušavamo da to amortizujemo sve ono što ne 

uspemo da prihvatimo za analizu usmerićemo kao nacionalnoj refenrentnoj laboratoriji u Batajnici", 

navodi Miloš Petrović, direktor Veterinarskog instituta u Nišu. 

"Sam aparat kada ga faktički napunite uzorcima, koji su pre toga obrađeni, otprilike dva do dva i po sata 

mu je potrebno, naravno od tipa aparata zavisi, da izbaci rezultate", navodi Miodrag Stojanović, direktor 

Instituta za javno zdravlje u Nišu. 

Ministarstvo poljoprivrede obezbedilo je zaštitnu opremu za radnike u laboratorijama, a zdravstvenim 

ustanovama pomaže i nišavski okrug. 



 
 

"Gledali smo da i do najmanjeg Doma zdravlja u Nišavskom okrugu, pa čak i šire u susednom 

Zaječarskom okrugu stigne zaštitna oprema, s obzirom na to da je to u ovom trenutku a i pre jedno 

nedelju i po do dve dana nedostajalo", ističe načelnica NIšavskog okruga Dragan Sotirovski.. 

Epidemiološka situacija u Nišu je stabilnija, ali je sada veliki pritisak na Klinički centar, kome gravitira više 

od dva miliona stanovnika. 

 

 

U Leskovcu zaražena 23 zdravstvena radnika, na Infektivnom odeljenju pomažu lekari sa grudnog 

Za samo 24 sata broj obolelih od Kovida-19 u Leskovcu je udvostručen. Od šezdeset dvoje obolelih čak 

dvadeset troje su zdravstveni radnici. Najviše inficiranih je sa infektivnog odeljenja leskovačke bolnice. 

Infektivno odeljenje Opšte bolnice u Leskovcu moralo je u hodu da se reorganizuje. Jednom lekaru i 

jednom specijalizantu koji su ostali da rade pomažu kolege sa grudnog odeljenja i volonteri. 

Tu se smeštaju svi pacijenti sa simptomima koronavirusa do pristizanja rezultata testiranja. Tokom noći 

sedmoro je novoprimljenih. 

"Ovde kod nas imamo 10 pacijenata na infektivnom i imamo 16 na grudnom odeljenju, 26 ima, od toga 

su šest na infektivnom i šest na grudnom dokazano pozitivni na testiranje, oni već danas bi trebalo da 

idu za Niš", rekao je dr Nebojša Dimitrijević, direktor Opšte bolnice Leskovac. 

Odluka južnokorejske "Jure" da posle kraće pauze krene sa angažovanjem svih 2.800 radnika mogla je da 

bude pogubna. Među zaposlenima sedam je obolelih, za skoro 300 određene su mere samoizolacije. 



 
 

Zahvaljujući pravovremenoj reakciji Štaba za vanredne situacije u pogonima je 1 radnik na 100 kvadrata. 

Prate se koraci i drugih stranih kompanija. 

"Jedna naporna bitka koja tek sledi, ali nevidljivi, jak neprijatelj, sloga, snaga, energija, sinergija svega 

toga daje nam šansu uz disciplinu, uz odgovornost, uz korektno ponašanje naših sugrađana", rekao je 

Goran Cvetanović, komandant Štaba za vanredne situacije grada Leskovca. 

Grad je preduzeo sve mere predostrožnosti. Nabavljena je i mašina iza pranje i dezinfekciju kontejnera. 

Na dva punka postavljene su posude za točenje natrijumhipohlorita. 

Za sve građane Leskovca koji imaju neke od simtoma koronavirusa dvadeset četiri sata otvorena je kovid 

ambulanta u zdravstveno stanici broj 3. 

 

 

U Nišu se pripremaju novi trijažni centri za prijem pozitivnih na Kovid-19 

U privremenoj bolnici u Nišu, u sportskoj hali "Čair“, trenutno je smešten 141 pacijent, od ukupno 256 

mesta. Tu se smeštaju pacijenti iz više gradova jugoistočne Srbije, kako očekuju nadležni, kapacitet hale 

biće popunjen sutra. 

Ubrzano se popunjavaju prostorije u hali "Čair" predviđene za pacijente kod kojih je potvrđen 

koronavirus, kaže koordinator niškog Kliničkog centra za privremenu bolnicu doktor Goran Stanojević. 

Spremne su i školske sale u Nišu. 

"Svi koji dolaze sa strane moraju da prođu naš trijažni centar Infektivne klinike da bi naši kliničari 

procenili. Mi verujemo našim kolegama, ali da bi se procenilo da se nije nešto promenilo od vremena 



 
 

dolaska i da li je taj pacijent za halu", kaže dr Goran Stanojević, koordinator KC Niš za privremenu 

bolnicu. 

"Priprema se studenski dom pored Kliničkog centra, tu je kapacitet oko 200 smeštaja. Tu je i Dom 

učenika koji ima oko 240 i učenički dom u Kosovkoj ulici sa oko 50-ak mesta", ističe Darko Bulatović, 

gradonačelnik Niša. 

Za Nišlije je trijažni centar u Domu zdravlja, tu se javljaju ukoliko imaju simptome, čekaju rezultate i dalje 

upućuju u privremenu bolnicu ili Klinički centar. 

"U Domu zdravlja testiramo one koji imaju lakše ili srednje simptome. Sve one koji imaju teške, na 

primer upalu pluća oni se upućuju u Infektivnu kliniku koja je u obavezi da ih testira. Algoritam više ne 

prepoznaje kućnu izolaziju", naglašava Danijela Nešić, pomoćnica direktora Doma zdravlja u Nišu.  

Već su zatvoreni parkovi i izletišta u Nišu, a gradski štab naredio je zatvaranje i keja pored Nišave. 

Posle informacija koje smo dobili od radnika kompanija "Jura" u "Šinvon" u Nišu, da ih je poslodavac 

obavestio da počnu sa radom, gradonačelnik Niša Darko Bulatović je na konferenciji za novinare rekao 

da predstavnici Instituta za javno zdravlje procenjuju stanje u tim kompanijama. 

Posle zaključka Insituta, gradski štab će doneti odluke koje će morati da se poštuju, rekao je 

gradonačelnik Niša. 

 

 

Zaštitnik građana: U KC Niš ispunjeni uslovi za smeštaj pacijenata 

Odeljenje za hitno postupanje Zaštitnika građana je prilikom kontrolnog postupka utvrdilo da je u 

Kliničkom centru u Nišu hospotalizovano 88 pacijenata sa potvrđenim prisustvom koronavirus. U zgradi 



 
 

su ispunjeni uslovi za smeštaj pacijenata i to sanitarno – higijenski i epidemiološki, kao i uslovi brze i 

stalne komunikacije. 

Odeljenje za hitno postupanje će u četvrtak kontrolisati uslove smeštaja i u privremenoj bolnici u Čairu u 

Nišu, kako bi utvrdilo da li objekat ispunjava sve propisane uslove za smeštaj pacijenata, navodi se u 

saopštenju. 

Po završetku, nalazi iz posete će biti dostupni javnosti. 

Zaštitnik građana će nastaviti da prati uslove smeštaja pacijenata u bolnicama, privremenim bolnicama, 

karantima i objektima za siguran zdravstveni smeštaj tokom epidemije koronavirusa i reagovaće po 

pritužbama građana i po sopstvenoj inicijativi u slučajevima kršenja prava građana. 

 

 

Najmlađi pacijent u KBC "Zvezdara" ima 22 godine 

U KBC "Zvezdara" nalazi se 380 pacijenata, 21 pacijent je na Intezivnoj nezi, a 17 je stavljeno na 

raspiratore, navodi za RTS direktor KBC "Zvezdara" Petar Svorcan. Dodaje da najmlađi pacijent ima 22 

godine, a najstariji 91 godinu. 

Direktor KBC "Zvezdara" Petar Svorcan je gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a naveo da je to bolnica 

gde je smešteno najviše zaraženih pacijenata svih godišta. 



 
 

"Najstariji pacijent, baka iz staračkog doma nam ima 91 godinu, dok najmlađi pacijent ima 22 godine", 

navodi Svorcan. 

Navodi da je bolnica podeljena na dva dela - crvenu i zelenu zonu. 

"Kada smo se pripremali da postanemo kovid bolnica napravili smo jasne procedure koji je zarazni, a koji 

čisti deo. Postoje sanitarni propusni blokovi na jedno mesto se ulazi na drugo izlazi. Sproveli smo obuku 

zaposlenih i napravili pravce kretanja kako ne bi bilo ukrštanja puteva sa epidemiološke strane - čisto i 

prljavo. Svi naši zaposleni su prošli obuku kako da se ponašaju, oblače i štite sebe kako bi mi zdravi mogli 

da pružimo pomoć pacijentima", objašnjava Svorcan.  

Ističe da je virus izuzetno zarazan i da svi u lancu od higijeničarke, preko obezbeđenja, do medicinskih 

sestara i lekara moraju da budu posebno oprezni.  

Dodaje da je juče uz pomoć ruskih stručnjaka dezinfikovana bolnice i dvorište. 

Kako kaže, bolnica raspolaže sa svom neophodnom opremom. 

"Imamo svu neophodnu opremu koja nam je potrebna da se zaštitimo, imamo i dovoljan broj 

respiratora, juče smo dobili još 15 respiratora, tako da se sada osećamo još sigurnije", navodi Svorcan. 

Dodaje da se u toj bolnici leče pacijenti iz cele zemlje. 

"Imamo pacijente iz cele Srbije - Pančeva, Ćuprije, Valjeva, Jagodine, Užica, Prijepolja, Vršca... Imali smo 

pacijente i iz dva staračka doma kod kojih je bila potvrđena kovid infekcija", navodi Svorcan. 

Ističe da je najveći udar bio tokom prošlog vikenda, a da će tokom dana neki pacijenti biti premešteni na 

Sajam. 

"Mi ćemo već danas početi i da otpuštamo i prebacujemo neke pacijente na Sajam, da stvaramo nova 

slobodna mesta. Najveći udar je bio prošlog vikenda i spremni dočekujemo naredne dane", navodi 

Svorcan. 

Navodi da porodice mogu dobiti informacije o stanju pacijenata koji su hospitalizovani u KBC "Zvezdara" 

svakog dana od 12.00  do 13.00 na brojeve:   

011 3810-351; 060 883-8453 - Klinika za Interne bolesti D.Tucovića 

011 3810-675; 060 883-8306 - Klinika za Interne bolesti Preševska 

011 3810- 420 - Intenzivna nega  

Apeluje na građane da se pridržavaju mera države. 

"Mi smo ovde zbog vas, ali vi ostanite kod kuće zbog nas", apelovao je Svorcan. 



 
 

 

 

Ruski stručnjaci pregledali više od 170 pacijenata i deniznfikovali Institut za onkologiju 

Ruski medicinski stručnjaci pregledali su više od 170 pacijenata u nekoliko gradova u Srbiji, a stručnjaci 

za radijacionu, hemijsku i biološku zaštitu dezinfikovali su beogradski Institut za onkologiju i radiologiju, 

saopštilo je Ministarstvo odbrane Rusije. 

U saopštenju se navodi da je do kraja jučerašnjeg dana dezinfikovano više od 77.000 kvadratnih metara 

prostorija i 17.000 kvadratnih metara prostora oko bolnice, dok je jedna grupa stručnjaka počela sa 

radom na dezinfekciji u Valjevu, prenosi "Sputnjik". 

"Ruske medicinske brigade primaju pacijente u medicinskim ustanovama Beograda, Kraljeva, Sombora, 

Pančeva. Dve brigade medicinskih radnika pregledale su pacijente u Ćupriji. Prvih dana je pregledano 

više od 170 pacijenata", navodi rusko Ministarstvo odbrane. 

Ruski stručnjaci su za vrijeme rada ocijenili epidemiološku situaciju, konsultovali se sa srpskim kolegama 

oko najsloženijih slučajevima i dali preporuke za organizaciju prevencije i karantina. 

 



 
 

 

 

Vekić: Od danas troje medicinara koji su došli iz inostranstva volontira na Sajmu 

U privremenoj bolnici na Beogradskom sajmu danas počinje da volontira prvo troje medicinskih sestara i 

tehničara koji su se javili na poziv države da dođu iz inostranstva i pomognu Srbiji u borbi protiv 

epidemije Covid-19. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić rekao je Tanjugu da je on juče razgovarao sa 18 

medicinskih sestara i tehničara, ali da je samo njih troje pristalo da volontira, jer većina, kaže, ima 

različite uslove pod kojima žele da volontiraju. 

- Ja sam danas anketirao 18 sestara i tehničara lično. Od njih 18, samo njih troje se javilo za dobrovoljni 

rad. Svi traže neke svoje uslove, i to troje od sutra počinju da rade na Sajmu - rekao je Vekić. 

Pored toga što nisu svi spremni da rade pod postojećim uslovima, ni država ne može, kaže Vekić, 

automatski da šalje dobrovoljce, praktično bez iskustva sa epidemijama, u ustanove u kojima se leče 

ozbiljno oboleli pacijenti inficirani korona virusom. 

- Ne možemo ljude koji nemaju iskustva poslati u ustanove gde je sofisticirana priča. Ja, kao hirurg sa 32 

godine radnog staža, ne mogu ništa da pomognem kolegi pulmologu ili infektologu i anesteziologu u 

intenzivnoj nezi. Nama se javljaju i ljudi koji nemaju dana iskustva. Ne možemo ih rasporediti pored tako 

ozbiljnih pacijenata. Ne znaju da se ponašaju u takvim jedinicama a druga stvar, nemaju iskustva, ne 

znaju šta treba da se uradi - objašnjava Vekić. 

Prema jutros saopštenim podacima iz Batuta, 260 zdravstvenih radnika, uključujući sestre, tehničare i 

pomoćno osoblje iz bolinica zaraženo je korona virusom. 



 
 

Njihovo isključenje iz procesa rada zahteva da se preraspodelom iz drugih bolnica popune upražnjena 

mesta, ali se i radi sa smanjenim kapacitetima, kao što je rekao dr Predrag Kon. 

Kad je reč o lekarima srpskog porekla u svetu, koji su pozvani, ako mogu, da dođu i pomognu, zasad 

nema zvaničnih podataka da li je bilo takvih slučajeva. 

U lekarskoj komori su za portal Telegraf rekli da se njima javilo nekoliko lekara iz inostranstva, više u 

smislu podrške preko interneta, razmene saveta, edukacije. 

 

 

U Vojvodini obolelo dvoje dece i 17 medicinskih radnika 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo dr Zoran Gojković izjavio je da je u APV obolelo 17 medicinskih radnika i 

dvoje dece koja su dobrog opšteg stanja. 

- Broj obolelih linearno raste, na dnevnom nivou imamo do 30 pozitivnih pacijenata i svakodnevno 

pratimo njihovih oko 8.500 kontakata. To je ogroman posao i stoga apelujemo na odgovornost kod svih 

građana, na smanjenje kontakata i socijalno distanciranje, kako bi se smanjilo potencijalno širenje virusa 

Kovid-19 – poručio je Gojković uz napomenu da se najveći broj građana pridržava svih propisanih mera. 

- Ako se budemo ponašali odgovorno i ako se budemo pridržavali svih mera koje je donela Vlade 

Republike Srbije pre ćemo pobediti ovaj virus – zaključio je Gojković. 

Podsetimo, u protekla 24 sata na teritoriji AP Vojvodine testirano je 310 osoba na prisustvo virusa Kovid-

19, od kojih su 23 bile pozitivne. U ovom trenutku u AP Vojvodini 308 pacijenata obolelo je od ovog 

virusa od kojih se njih 123 leči u Kliničkom centru Vojvodine (KCV) a sedam pacijenata nalazi na 

respiratoru i u teškom su opštem stanju. 



 
 

Predsednik pokrajinske vlade Igor Mirović saopštio je da KCV raspolaže sa dovoljnim brojem respiratora i 

neophodnom medicinskom opremom. 

- Vlada Srbije i predsednik Aleksandar Vučić do danas su obezbedili ukupno 42 nova respiratora za KCV. 

Svakodnevno nam stiže i ogromna količina zaštitne opreme, zahvaljujući čemu zdravstveni sistem 

Vojvodine ima potpunu sigurnost za mnogo nepovoljniji razvoj događaja – ocenio je Mirović. 

Dodao je da se i dalje najveći broj obolelih nalazi u Novom Sadu i da se u privremenoj bolnici 

Novosadskom sajmu u ovom trenutku leči 48 pacijenata sa lakšom kliničkom slikom. 

On je istakao da je u poslednjih desetak dana povećan broj pacijenata koji se testiraju na prisustvo virusa 

Kovid-19, te da se u Vojvodini prosečno dnevno testira oko 300 osoba i da se ta testiranja vrše u 

Institutu za javno zdravlje Vojvodine, kao i na veterinarskim institutima u Novom Sadu i u Subotici. 

 

 

Na Klinici za pulmologiju KCS popunjeni skoro svi kapaciteti 

Skoro svi kapaciteti Klinike za pulmologiju KCS, koja zbrinjava zaražene novim korona virusom, su 

popunjeni, kaže direktorka te ustanove Prof. dr Violeta Vučinić. 

Ona je za TV Pink navela da trenutno ima jedan slobodan krevet na kliničkim odeljenjima, dva u jedinici 

poluintenzivne nege, i da nema slobodnih mesta na intenzivnoj nezi. 

Podseća da se u toj zdravstvenoj ustanovi zbrinjavaju zaraženi korona virusom sa srednje teškom i 

teškom kliničkom slikom. 



 
 

- Klinika ima 175 postelja, jutros sam referisala broj slobodnih postelja na kliničkim odeljenjima i 

slobodan je samo jedan krevet, imamo dva slobodna kreveta u jedinici poluintenzivne nege i na 

intenzivnoj nezi nema slobodnih mesta. Svih 14 respiratora, koliko imamo, su zauzeti - kaže Vučinić. 

Ona je navela da je među zaraženima najviše radno sposobnog stanovništva, da klinička slika bolesti brzo 

napreduje, i da se dešava da prime pacijenta ujutro sa blagom kliničkom slikom, a da već popodne ili 

naredni dan završi na intenzivnoj nezi. 

Novi korona virus, ističe, ne napada samo pluća, već i srce, bubrege i druge vitalne organe. 


